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Faptul că familia este atât de vulnerabilă 

se datorează lipsei de iubire jertfelnică. 

Vorbind la modul ideal, vom spune  ca  

poetul  Ioan Alexandru că „familia este 

întemeiată pe cea mai trainică dimensiune a 

Universului care nu piere niciodată: aceasta 

este dragostea. Iar dragostea adevărată 

începe cu jertfa de sine, pentru că numai 

unde stăpânește spiritul jertfei de sine este 

loc larg de vieţuire pentru celălalt”. Este 

loc și pentru soţi și pentru copii. Omul de 

astăzi nu mai este dispus la jertfelnicie, la 

sacrificiu, nu-l mai poate „odihni” pe 

celălalt și nu mai primește pruncii ca pe un 

dar al Cerului. Privită ca un simplu contract 

social, care are drept motivaţie interesul 

egoist, familia se poate destrăma repede. 

Dispărând avantajele materiale la care 

năzuia unul dintre parteneri, familia se 

prăbușește. Se prăbușește pentru că n-are la 

temelie credinţa în Hristos, Care pentru 

mireasa Sa S-a adus jertfă pe Cruce. 

Familia este, așa cum ne învaţă Sfântul 

Ioan Gură de Aur, „ecclesia domestica”, 

biserica cea mică, care, împreună cu alte 

biserici mici, alcătuiește Biserica cea mare, 

Biserica lui Hristos pe care „nici porţile 

iadului nu o vor dărâma”. O astfel de familie 

stă și la temelia neamului, la temelia unei 

Patrii. Ea este locul „unde se întemeiază 

rânduiala unei Patrii și statornicii, în 

spiritul legilor morale, al jertfei de sine, al 

răbdării, încrederii și dragostei”. 

Din păcate, într-o lume care nu mai este 

entuziasmată de acest mod de a privi familia 

și Patria, totul se degradează. Paul 

Evdokimov spune, pe bună dreptate, că 

„statul secularizat favorizează laicismul, 

care este un ateism latent în care persoana 

nu este decât un animal perfecţionat, 

prevăzut cu tehnici și reţete... Educaţia 

adolescenţilor și a maselor de oameni 

trebuie să comporte recunoașterea valorii 

pozitive, a misticii castităţii”.  
Educaţia trebuie să-i convingă din nou pe 

oameni, mai ales pe tineri, că erotismul 
deșănţat nu duce nicăieri, ci pângărește tot.  
„Pe fundalul trist al erotismului de astăzi, 

blazat și scufundat într-o uriașă plictiseală, 

iubirea se prezintă din nou ca o fascinantă 
și singură mare aventură în care fiinţa uma-
nă atinge cerul, nu numai practic și onto-
logic, prin harisma sfinţeniei conjugale”.  

 Printr-o educaţie creștină serioasă, modul 
de viaţă supranumit „modern” ar trebui 
corectat. „A spune că, în cadrul culturii 
occidentale, familia se află într-o stare de 
dezorientare totală, reprezintă o banalitate. 
Au spus-o mulţi deja. Mulţi continuă s-o 
spună și astăzi, iar familia se strică pe zi ce 
trece. În pofida mulţimilor de cărţi, a 
seminariilor, a pleiadelor de experţi, soţii și 
soţiile continuă să se înstrăineze unul de 
celălalt, părinţii se îndepărtează de copii și 
copiii de părinţi. Din nefericire, mulţi nu își 
dau seama că nu familia modernă este o 
problemă, ci modul de viaţă «modern»”.

 
Iar 

modul de viaţă „modern” L-a izgonit pe 
Dumnezeu din viaţa de zi cu zi.  

Oamenii „moderni” nu mai merg la 

biserică. Ei nu mai admiră  valorile 

tradiţionale ale neamului. 

Rezultatul? Dezagregarea și prăbușirea. 

Soluţia problemei? Întoarcerea oamenilor 

la Hristos, la Biserica Lui, la valorile spiritu-

ale ale neamului  și atunci toate vor fi bune!  
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